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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

říjen 2019 č. 153

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
V neděli 13. října 2019 od 13,30 hodin se uskutečnilo další milé setkání – slavnostní vítání nových občánků 
obce. Již podruhé v  novém prostředí - obřadní síni Obecního domu. Nové občánky v  náručí svých rodičů 
přivítala starostka obce paní Lenka Ševčíková a člen zastupitelstva obce, předseda SPOZ Zdeněk Bureš.  
Zúčastnilo se i hojně příbuzných z rodin vítaných občánků. 
Slavnostnímu rázu přispěly s kulturním programem i děti z pěveckého souboru Orlička ze základní školy pod 
vedením paní učitelky Olgy Kaláškové. Po kulturním programu s krátkým proslovem vystoupila paní starost-
ka obce. V jeho závěru přivítala nové občánky: 
Jana Kalouse, Annu Janu Nowotarskou, Rozálii Kalousovou, Jindřicha Tomana, Kláru Ficnerovou, Stellu 
Brůnovou a Anežku Bartošovou. Setkání fotograficky zdokumentovala slečna Svobodová. Slavnostní setkání 
bylo zakončeno přípitkem starostky obce s  rodiči. Novým občánkům obce přejeme hodně štěstí, zdraví a 
jejich rodičům hodně trpělivosti.

Zpracoval: Z. Bureš, předseda SPOZ
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Zřejmě si velká část z Vás všimla, že se po Klášterci po-
hybovalo 5. 10. 2019 větší množství aut, hlavně hasič-
ských a to směrem na Horní konec. Konkrétně to byly 

2 autobusy, 7 avií a zhruba 140 tranzitů a osobních aut. Důvodem byly Závody požární všestrannosti, které 
jsme se jako Sbor dobrovolných hasičů rozhodli pořádat. Abych Vám to blíže přiblížila, tak se jedná o okresní 
kolo hlavní požární soutěže mladých hasičů „hry Plamen“, která bývá pořádána 1x ročně.
Zázemím nám byl areál rekreačního střediska Orlice (tábora). Odtud jsme měli připravené 3 trasy v délce 
od 2 do 5 km směrem do Ameriky. Na start závodu se postavilo téměř 900 závodníků. Přičteme-li rozhodčí, 
vedoucí a další personál, máme přes 1000 osob, které jsme u nás v Klášterci hostili.
Musím říct, že i přes velké obavy z  organizace takového počtu lidí a i fakt, že počasí bylo jedno z  nejhor-
ších, které jsme si mohli přát, tak se závody vydařily. Právě proto zde chci poděkovat lidem, kteří se o to 
zasloužili. Je mezi nimi více než polovina členů našeho sboru všech věkových generací, několik dobrých 
kláštereckých duší, které nám jakýmkoli způsobem pomohly, podporovaly nás a opravdu velký díky pak 
patří panu Fiedlerovi a panu Dvořákovi za poskytnutou plochu na parkování. Děkujeme.   Podívám-li se 
na výsledky, tak na domácí půdě jsme si rozhodně ostudu neudělali a dorostencům se podařilo být bron-
zovými ve své kategorii. Mladé družstvo starších žáků bylo dvanácté v konkurenci více než 40 družstev a 
naši nejmenší nováčci bojovali statečně a i přes absenci dvou nadějných závodníků za sebou nějaké to 
družstvo také nechali. Věřím, že nám v jarním kole tyto výsledky pomohou a dokážeme své výsledky ještě  
o pár příček vylepšit.  Petra Luxová

V Českých Petrovicích jsme přivítali nové občánky.
Dne 30.8.2019 jsme přivítali mezi petrováky Aničku Bezperátovou. Anička se narodila 10.5.2019 v Ústí nad 
Orlicí, mamince Olívii a tatínkovi Tomášovi. 
… a 10.10.2019 jsme přivítali Roušarovic dvojčátka. Krásní kluci Dominik a Vítek se narodili 3.6.2019 v Par-
dubicích, mamince Jaroslavě Pundové a tatínkovi Davidovi Roušarovi. 
Všem novým občánkům přejeme hodně zdraví a rodičům, aby jim děti dělaly jen samou radost.



SOUSEDSKÉ LISTY 3

Sbor pro občanské záležitosti v Klášterci nad Orlicí

Není to tak dávno… (75)

Vysílá studio A

V  roce 1966 jsem si odbýval vojnu ve známé posádce 
Milovice. Shodou náhod na stejném místě vojákoval můj 
děd, také můj otec a dnes tam žijí moji vnukové. Tady 
ze mě udělali tankistu a o pár měsíců později jsem se tu 
zúčastnil svatby Aničky a Jardy Sklenářových. 
A nedávné úmrtí Karla Gotta ve mně probudilo vzpomín-
ky staré 53 let.
Tehdy se v televizi vysílal písničkový pořad „Vysílá studio 
A“. Jednoho dne přijel celý televizní štáb do naší posádky natáčet další pokračování a na dva dny se u nás 
ubytoval. Všem byly vydány maskáče a už to začalo. Kraugartner, Vostřel, Libíček (tomu museli napojit 
dva opasky), Vondráčková, Kubišová, Matuška, Chladil, Gott a další. Matuška s Gottem hráli na naší klu-
bovně ping-pong a my záklaďáci povzbuzovali. Ke slovu se dostal i můj věrný kamarád fotoaparát Ljubí-
těl, ukrytý v plynové masce. Opatrně jsem udělal pár snímků. Doprovázel mě celou vojnu. Nevšedním 
zážitkem bylo i natáčení scény, kdy Matuška přiletěl vrtulníkem do našeho letního kina a po provazovém 
žebříku sestoupil přímo na pódium a s kytarou v ruce začal hned zpívat. A my vojáci, v roli diváků, jsme se 
v hledišti dusili pískem a prachem, který zvířila helikoptéra. 
Podivuhodných setkání bylo více. I když to byly jen dvě hodiny na klubovně, nemohu zapomenout na úžas-
né setkání s Emilem Zátopkem, člověkem nabitým neskutečnou energií. Nezapomenutelná zůstává i bese-
da s automobilovým závodníkem Antonínem Vitvarem. Měli jsme také kapelu. Jednou jsme jeli účinkovat 
do jakéhosi kulturáku a v přidělené šatně se už povalovalo nějaké „nádobíčko“. Zálibně jsme si prohlíželi 

Vážení čtenáři, v  následujícím článku bych vás rád 
seznámil s  činností Sboru pro občanské záležitosti 
(SPOZ) v Klášterci nad Orlicí.
SPOZ v Klášterci nad Orlicí má historii delší jak 50 
let. Byl ustanoven jako komise místního národního 
výboru s  náplní činnosti organizování společen-
ských a občanských obřadů v obci. Toto poslání plní 
dodnes, při jeho práci se za více jak 50 leté období 
vystřídaly desítky občanů Klášterce, jako členové 
komise.
V současném období pracuje SPOZ ve složení: Zde-
něk Bureš, Jaroslava Hovadová, Marie Rousová, 
Marie Tobešová, Zdeňka Juřicová, Hana Mlynářová, 
Jitka Vlková.
Nejdůležitějším úkolem je zajišťování osobních  
návštěv u našich starších spoluobčanů – od životní-
ho jubilea 70 let každých pět let navštěvujeme jubi-
lanty s dárkovým balíčkem, květinou a blahopřáním, 
které je zpracováno z  fotografických motivů obce.  
Po devadesátém roku věku navštěvujeme jubilanty 
každoročně. Takovýchto návštěv absolvují členky 
SPOZ 25-30 ročně. V  rámci návštěv chodíme také 
blahopřát manželským dvojicím k významným spo-
lečným výročím, převážně ke zlatým svatbám. V roce 
2019 byla v Klášterci tři taková výročí.
Další významnou akcí je každoroční organizování 

besedy s  důchodci. Od r. 2015 jsme zavedli novou 
tradici, účast zástupců SPOZ a starostky obce při 
rozloučení s předškoláky v MŠ. SPOZ se také podílí 
na ukončení školního roku v ZŠ, a to rozloučení se 
žáky 9. třídy. Od zástupců SPOZ a starostky obce ob-
drží žáci Pamětní list a květinu. Do školy se vracíme 
ještě jednou, a to v den zahájení školního roku. Spe-
ciálně pro žáky 1. třídy jsou připraveny a předávány 
kufříky se školními potřebami v hodnotě 1.000,- Kč. 
Tímto dárkem se obec významně podílí na úhradě fi-
nančních nákladů, které musí jinak vynaložit rodiče.
Velmi milou událostí, kterou SPOZ organizuje, je ví-
tání nových občánků obce. Podle počtu narozených 
dětí se v posledních letech organizuje dvakrát ročně. 
Poslední vítání proběhlo 13. října 2019 (viz samo-
statný článek). Závěrem mého příspěvku mi dovolte 
poděkovat členkám SPOZ za obětavý přístup při za-
jišťování úkolů, zejména návštěv při životních výro-
čích. Obětují této práci svůj volný čas a odměnou jim 
je hlavně poděkování navštívených jubilantů. 

Poděkování mám ještě pro jednu členku SPOZ - nyní 
již bývalou, ale ve SPOZ pracovala takřka 40 let a při 
tom ještě s manželem psala kroniku obce. Tou člen-
kou je paní Marie Kalousová, děkuji.

Zpracoval: Z. Bureš
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krásnou trumpetu a tu vstoupil do dve-
ří majitel - Rudolf Jelínek. Jeho kapele 
jsme dělali předskokany. S kapelou bylo 
vždy fajn, ale úlevy nebyly žádné. Čas-
to jsme běželi na rozcvičku třeba jen 
po hodině spánku. Ta naše parta měla 
slušné výsledky, dostali jsme se až do 
armádního kola soutěže v Chebu a tady 
jsme dokonce hráli při soutěži ve spole-
čenském tanci. U toho jsme odehráli ně-
kolik tancovaček v Mariánských lázních 
a Karlových Varech. Díky muzice jsem 
také poznal okolí Milovic, často jsme 
vystupovali v  Poděbradech, Vánoce a 
Silvestr jsme prožili s řadou tanečních akcí na chatě Ministerstva vnitra v Herlíkovicích u Hostinného. 
Sice jsem měl všude sebou harmoniku, ale hrál jsem hlavně na basu. Špatné vzpomínky se během let nějak 
vytratily a zůstaly jen ty pěkné.    Miloš Sibera

Během pátečního večera, letošního 6. září, 
proběhl v areálu lyžařského vleku v Pastvi-

nách koncert skupiny Ortel. Již několik dní před akcí jsem byl emailem i telefonicky opakovaně varován, pravdě-
podobně věci znalými nepříznivci této skupiny, že se jedná o produkci, kulantně řečeno, nevhodné hudby. Mimo 
jiného jsem byl upozorněn, že koncerty této kapely sebou přinášejí i projevy násilí a vandalismu. Protože v rámci 
výkonu funkce starosty nemohu dát na nějaké nepodložené řeči a tlachy, je třeba před každým zaujetím stano-
viska sehnat a prověřit maximum dostupných informací a hlavně se opírat o fakta. Z dostupných zdrojů, jako 
je internet, nebo starostové obcí, kde v minulosti Ortel vystupoval, ani od policie nevyplynula žádná informace, 
která by nasvědčovala, že se kapela dopouští něčeho protiprávního, nebo že bychom se v Pastvinách měli něčeho 
obávat. Vystoupení kapely proběhlo bez problémů, diváci byli spokojeni. Naši občané, kteří se akce nezúčastnili, 
prakticky ani nezaznamenali nic mimořádného. Policie víceméně z preventivních důvodů monitorovala situaci. 
Svou negativní stránku, při pomyslném závěrečném vyhodnocení, však celá akce měla. Pár dnů před produkcí 
se začaly na různých místech objevovat plakátky a sprejerské nápisy hanící tuto kapelu. Nemám nic proti tomu, 
aby měl každý právo vyjádřit svůj názor, máme přece demokracii. Pokud však při tom dochází k poškozování 
majetku (zbytky lepidla a plakátů jsou po Pastvinách na různých místech ještě dnes), nebo k protiprávnímu 
jednání ve smyslu způsobu a podmínek výlepu plakátů, což řeší Obecně závazná vyhláška č. 6/2013 o užívání 
plakátovacích ploch v majetku obce, považuji za vhodné se proti tomuto jednání ohradit. Zničený baner Ski 
klubu Pastviny, propagující pivní slavnosti v ceně 4.000 Kč je asi škodou největší. Tyto „antiortelovské“ aktivity, 
ale paradoxně měly i pozitivní vliv pro předmětnou kapelu. Nápisy a plakáty přinutily ty neznalé, kteří dosud ne-
věděli o skupině nic, aby si rozšířili obzor vědění a informace o ní i o panu Ortelovi si zjistili – třeba na internetu. 
Někteří na ten koncert potom i šli. Vlastně díky tomu má pan Ortel v Pastvinách o pár příznivců víc. Pokud se 
mne v budoucnu některý z mých kolegů starostů zeptá na naše zkušenosti a případné nebezpečí nebo nesnáze, 
které mohou hrozit v souvislosti s obdobnou akcí…. Před kým, je asi tak budu varovat??? L. Škůrek, starosta

Povinnost pro majitele psů

Od 1. 1. 2020 jsou chovatelé povinni zajis-
tit, aby byli psi starší 6 měsíců identifikováni  
čipováním a očkováni proti vzteklině. Vý-
jimku budou mít pouze starší psi označeni 
jasně čitelným tetováním, které bylo prove-
deno před 3. červencem 2011. Čipování psů 
provádí veterinární lékaři. Nesplnění této 
povinnosti se stává přestupkem. 

PŘÍPRAVA rozpočtu obce České Petrovice

Finanční výbor zve na setkání občany a organizace, kte-
ří budou žádat o finanční dar na akce pořádané v  roce 
2020. Konat se bude v úterý 12. listopadu od 18:00 hodin 
na Obecním úřadě Č. Petrovice č.p. 27. Vítány jsou i jiné 
připomínky či náměty k obecnímu rozpočtu. Přijaté žádosti  
a podměty budou finančním výborem na následující schůzi 
zapracovány do návrhu rozpočtu na rok 2020.

Za finanční výbor předseda M. Hovad
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Informace z jednání  zastupitelstva obce Klášterec nad Orlicí
• schvaluje uzavření smlouvy o dílo na projektovou 
dokumentaci rekonstrukce vnitřních rozvodů a sta-
vebních úprav MŠ s projektantem Ing. Miroslavem 
Stejskalem ze Žamberku
• schvaluje uzavření smlouvy s Ing. Davidem Plíšti-
lem, Ph.D., Mělník, IČ 66992354 na zpracování žá-
dosti o dotaci a manažerské řízení přípravy projektu 
na akci „Instalace tepelného čerpadla v budově MŠ“ 
• schvaluje uzavření smlouvy s Ing. Davidem Plíšti-
lem, Ph.D., Mělník, IČ 66992354 na zpracování žá-
dosti o dotaci a manažerské řízení přípravy projektu 
na akci „Instalace VZT jednotek v budově MŠ“ 
• bere na vědomí informace o provedených opra-
vách komunikací stříkanou výspravou
• schvaluje uzavření smlouvy o dílo s  firmou JD 
DLOUHÝ s.r.o. IČO 27500403 na opravu místní 
komunikace p. p. č. 1962/3 za cenu 286 220 Kč bez 
DPH
• schvaluje uzavření smlouvy o dílo s  firmou JD 
DLOUHÝ s.r.o. IČO 27500403 na opravu místní 
komunikace k domu  č. p. 224 a před domem č. p. 
200 za cenu 178 839 Kč bez DPH.
• schvaluje prodej pozemku parc. č.  3257/13  o vý-
měře  1063 m² vzniklý oddělením dle GP č. 1169-
280/2018 z p. parc č. 3256 orná půda díl o) o výměře 
310 m², a z p. parc. č. 3257/1 díl v) o výměře 753 
m², nacházejícího se v  katastrálním území Klášte-
rec nad Orlicí, který je zapsán na listu vlastnictví č. 
10001 u Katastrálního úřadu pro Pardubický kraj, 
Katastrální pracoviště Ústí nad Orlicí, do podílové-
ho spoluvlastnictví  za cenu 488 980 Kč
• schvaluje prodej pozemku parc. č.  3257/8  o vý-
měře  1217 m² vzniklý oddělením dle GP č. 1169-
280/2018 z p. parc č. 3257/1 orná půda, nacháze-
jícího se v katastrálním území Klášterec nad Orlicí, 
který je zapsán na listu vlastnictví č. 10001 u Ka-
tastrálního úřadu pro Pardubický kraj, Katastrální 
pracoviště Ústí nad Orlicí, do společného jmění za 
cenu 559 820 Kč.
• schvaluje prodej pozemku parc. č.  3257/11  o 
výměře 1090 m² vzniklý oddělením dle GP č. 1169-
280/2018 z p. parc č. 3257/1 orná půda, nacháze-
jícího se v katastrálním území Klášterec nad Orlicí, 
který je zapsán na listu vlastnictví č. 10001 u Ka-
tastrálního úřadu pro Pardubický kraj, Katastrální 
pracoviště Ústí nad Orlicí, do společného jmění za 
cenu 501 400 Kč
• bere na vědomí 2 varianty studie parkování u byto-
vých domů čp. 192 – 197 a schvaluje řešit parkování 
u bytových domů dle varianty A, tzn. vybudování 
parkoviště u silnice na Kunvald
• schvaluje prodloužení jedné nájemní smlouvy a 

Jednání dne 28. 8. 2019 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:

• bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5 ze dne  
26. 8. 2019 v celkové výši 120 900 Kč 
• bere na vědomí zprávu ředitelky MŠ o zajištění 
školního roku 2019-2020
• bere na vědomí zprávu ředitele ZŠ o zajištění škol-
ního roku 2019-2020
• rozhodlo vyhovět žádosti Tělocvičné jednoty So-
kol Klášterec nad Orlicí o individuální dotaci ve výši 
500 000 Kč na účel opravy elektroinstalace v soko-
lovně v Klášterci nad Orlicí
• schvaluje účelové poskytnutí dotace z  rozpočtu 
příjmů a výdajů obce Klášterec nad Orlicí ve výši 
500 000 Kč (pět set tisíc korun českých) v  roce 
2019 Tělocvičné jednotě Sokol Klášterec nad Orlicí,  
IČ 61234699
• schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí do-
tace z rozpočtu příjmů a výdajů obce Klášterec nad 
Orlicí uzavřenou podle § 10a) zákona č. 250/2000 
Sb. mezi poskytovatelem Obcí Klášterec nad Or-
licí, IČ 00279021 a příjemcem Tělocvičnou jed-
notou Sokol Klášterec nad Orlicí, IČ 61234699 ve 
výši 500 000 Kč (slovy pět set tisíc korun českých), 
předmětem smlouvy je účelové poskytnutí dotace 
na „Opravu elektroinstalace v sokolovně v Klášterci 
nad Orlicí“
• rozhodlo vyhovět žádosti žadatele KONZUM, 
obchodní družstvo v  Ústí nad Orlicí, IČ 00032212  
o individuální dotaci z  rozpočtu příjmů a výda-
jů obce Klášterec nad Orlicí na rok 2019 ve výši  
103 844 Kč na účel zajištění potravinové obslužnosti 
v  obci Klášterec nad Orlicí část Zbudov, kde druž-
stvo provozuje prodejnu 
• schvaluje  účelové poskytnutí   dotace z rozpočtu 
příjmů a výdajů obce Klášterec nad Orlicí ve výši 
103 844 Kč (slovy sto tři tisíc osm set čtyřicet čtyři 
korun českých) v roce 2019 KONZUMU, obchodní-
mu družstvu v Ústí nad Orlicí, IČ 00032212 
• schvaluje veřejnoprávní smlouvu č. D4/2019  
o poskytnutí dotace z  rozpočtu příjmů a výdajů 
obce Klášterec nad Orlicí uzavřenou podle § 10a) 
zákona č. 250/2000 Sb. mezi poskytovatelem Obcí 
Klášterec nad Orlicí, IČ 00279021 a příjemcem 
KONZUM, obchodní družstvo v  Ústí nad Orlicí,  
IČ 00032212 na dobu neurčitou, v roce 2019 bude 
poskytnuta dotace ve výši 103 844 Kč (slovy: sto 
tři tisíc osm set čtyřicet čtyři korun českých), před-
mětem smlouvy je účelové poskytnutí dotace na  
„Zajištění potravinové obslužnosti obyvatel obce 
Klášterec nad Orlicí, část obce Zbudov“ 
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přidělení jednoho bytu na dobu určitou 6 měs.
• Schvaluje opravu komínových těles na bytovém 
domě čp. 179 firmou Jozef Uhrín – Kominictví, Blu-
dov dle předložených cenových nabídek za frézování 
a vložkování 5 komínů, včetně opravy nadstřešních 
částí komínových těles a revizí ve výši max. 209.240 
bez DPH
• bere na vědomí možnost odprodeje vlastních ak-
cií společnosti Vodovody a kanalizace Jablonné nad 
Orlicí, a. s., o nabídku nemá zájem
• schvaluje dodatek č. 1 k  dohodě  č. UOA-
-V-11/2019 ze dne 21. 3. 2019 o vytvoření pracov-
ní příležitosti v  rámci veřejně prospěšných prací a 
poskytnutí příspěvku mezi Úřadem práce ČR a obcí 
Klášterec nad Orlicí, kterým je dohoda prodloužena 
do 31. 10. 2019
• schvaluje smlouvu o zřízení služebnosti inženýr-
ské sítě č. SLS/66/19/Hd – vodovodu v lokalitě RD 
Matyášův kopec mezi povinnou Obcí Klášterec nad 
Orlicí a oprávněnou společností VaK Jablonné nad 
Orlicí, a.s. dle zaměření  na p. p. č. 3241/1, 3241/13 
a 3289 za jednorázovou celkovou úplatu 6755,-- Kč
• schvaluje projektové záměry ředitelů MŠ a ZŠ 
v rámci realizace projektu Místní akční plán rozvo-
je vzdělávání pro území ve správním obvodu obcí 
s rozšířenou působností Žamberk a Králíky II
• schvaluje organizační řád obce Klášterec nad 
Orlicí
• schvaluje uzavření smlouvy č. OKŘ/19/24774 
mezi Pardubickým krajem a obcí Klášterec nad Or-
licí o poskytnutí účelové dotace SDH na pořízení 
zásahových oděvů do výše 70% ze skutečných celko-
vých nákladů maximálně však 54 000 Kč
• schvaluje Místní program Obnovy venkova Obce 
Klášterec nad Orlicí na roky 2020 – 2024
 
Jednání dne 25. 9. 2019 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:

• zastupitelé provedli prohlídku obecního lesa v čás-
ti na Adamu a vzali na vědomí informace p. polesné-
ho Jaroslava Sklenáře o stavu lesního hospodářství 
obce
• bere na vědomí zápis Krajského úřadu Pardubic-
kého kraje z dílčího přezkoumání hospodaření obce 
za období od 1. 1. 2019 do 13. 9. 2019, v rámci pře-
zkoumání hospodaření obce nebyly zjištěny chyby a 
nedostatky
• schvaluje rozpočtové opatření č. 6 ze dne 23. 9. 
2019 v celkové výši 655 000 Kč
• vyhlašuje záměr prodeje pozemků:
• -p.p.č. 2015/2, ostatní plocha o výměře 15 m²
• -p.p.č. 1960/5, ostatní plocha o výměře 32 m²
• -p.p.č. 3306, ostatní plocha o výměře 17 m²

• -p.p.č. 1960/4, ostatní plocha o výměře 37 m²
• -p.p.č. 1960/3, ostatní plocha o výměře 278 m² – 
pozemek bude rozdělen GP na 2 části
• -p.p.č. 311/30, tr. tr. porost o výměře 217 m² 
• -p.p.č. 311/43, tr. tr. porost o výměře 89 m² 
• -p.p.č. 311/44, tr. tr. porost o výměře 50 m² 
• -p.p.č. 2012/12, tr. tr. porost o výměře 217 m² 
• bere na vědomí informace o úsporách dosažených 
centralizovaným nákupem elektřiny v hladině nízké-
ho napětí na roky 2020 – 2021
• schvaluje zrušení nedokončené investice – projek-
tů na vnitřní rekonstrukci  MŠ z r. 2008 a její přeú-
čtování do nákladů
• ruší své usnesení č. 115/19
• schvaluje navýšení závazného ukazatele pro Ma-
teřskou školu Klášterec nad Orlicí IČ 75017369 o 
částku 100 000 Kč. Celkově bude závazný ukazatel 
hospodaření MŠ pro rok 2019 ve výši 580  000 Kč 
s účelovým určením 480 000 Kč na provozní výdaje, 
80 000 Kč na pořízení průlezek (investiční transfer) 
a 20 000 Kč na odpisy nově pořízených průlezek
• schvaluje uzavření smlouvy č. OŽPZ/19/24626 
mezi Pardubickým krajem a obcí Klášterec nad Or-
licí o poskytnutí účelové investiční dotace  na pro-
jektovou dokumentaci pro stavební povolení akce: 
„Klášterec nad Orlicí – splašková kanalizace s likvi-
dací odpadních vod – DSP“  ve výši 245 000 Kč
• schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 19/2019 
z  16.  5. 2019 na opravu části střechy na bytovém 
domu Lhotka 27 mezi zhotovitelem Lukášem Jirás-
kem, IČ 86698362 a objednatelem Obcí Klášterec 
nad Orlicí
• souhlasí s objednáním PD rekonstrukce vnitřních 
společných rozvodů bytového domu Lhotka čp. 27 u 
firmy p. Honig za částku 70 tis. Kč bez DPH
• schvaluje prodloužení nájemní smlouvy k bytu čp. 
195/2: Klášterecké masné pochoutky a.s. – na dobu 
určitou 12 měsíců
• bere na vědomí informace předsedy bytového 
výboru z  jednání BV ze dne 16.09.2019 a souhlasí 
s možností podnájmu bytu 195/2 a 194/3, s tím že 
budou vypracovány dodatky k uvedeným nájemním 
smlouvám se specifikací podmínek podnájmu
• schvaluje smlouvu o podmínkách provedení stav-
by č. S/OM/1641/19/MN mezi vlastníkem nemovi-
tých věcí Obcí Klášterec nad Orlicí a stavebníkem 
Pardubickým krajem v souvislosti s realizací stavby 
„Zlepšení dostupnosti turistických atraktivit jižní 
části Orlických a Bystřických hor, „Modernizace sil-
nice III/31218 Pastviny – Žamberk“
Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva obce 
je pro občany k nahlédnutí na obecním úřadě, usne-
sení je zveřejněno na www.klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce  
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Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena tato 
čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 3 – Pavlí-
na Faltusová, 4 – Pavel Friml, 5 – Veronika Luxová, 
6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

Zastupitelstvo obce Pastviny dne 3. 9. 2019 
přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2019.5.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku 
Luxovou a Pavlínu Faltusovou.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.2. schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 26. 8. 2019. 
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.3.  vzalo na vědomí doplněný návrh 
„Programu rozvoje obce Pastviny na období  2020 
- 2027“, který bude zveřejněn pro obyvatele obce na 
internetových stránkách obce. Následně bude svolá-
no 2. setkání s veřejností.
2019.5.4.1.1. schvaluje pořízení změny č. 1 Územ-
ního plánu obce Pastviny zkráceným postupem po-
dle § 55a zák. č. 183/2006 Sb. stavebního zákona. 
Náklady na pořízení změny uhradí navrhovatelé 
změn (vlastníci pozemků).
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.1.2. schvaluje v  rámci změny č. 1 Územ-
ního plánu obce Pastviny, katastr. území Pastviny u 
Klášterce nad Orlicí tyto navrhované změny:
1. změna - stav. parc. č. 308, 309, 516, 517, 518, 
519, 713, a poz. parc. č. 1043/1, 1043/35, 1043/58, 
1043/59 a 1043/63 vše vedené na LV č. 30 z ploch 
určených pro hromadnou rekreaci na plochy pro ro-
dinnou rekreaci.
2. změna - poz. parc. č. 210/5 vedené na LV č. 991 
z plochy určené pro hromadnou rekreaci na plochu 
pro tělovýchovná a sportovní zařízení.
3. změna – jižní část poz. parc. č. 5254 o výměře 
1000 m2 vedené na LV č. 96 z plochy zemědělské na 
plochu smíšenou obytnou, výměnou za poz. parc. č. 
5261, která je v současnosti vedená jako plocha smí-
šená obytná.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.1.3. schvaluje Ladislava Škůrka – staros-
tu obce Pastviny, určeným členem zastupitelstva pro 
spolupráci s pořizovatelem na zpracování návrhu za-
dání změny č. 1 ÚP obce Pastviny.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.1.4. schvaluje pořizovatelem zadání ná-
vrhu změny č. 1 ÚP obce Pastviny Městský úřad 
v Žamberku, Oddělení územního plánování.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.2.1. schvaluje pořízení změny č. 2 Územ-
ního plánu postupem podle § 46 zák. č. 183/2006 

Sb. stavebního zákona. Náklady na pořízení změny 
uhradí obec Pastviny.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.2.2. schvaluje v  rámci změny č. 2 Územ-
ního plánu obce Pastviny, katastr. území Pastviny u 
Klášterce nad Orlicí tyto navrhované změny:
1. změna - stav. parc. č. 347, a poz. parc. č. 1042/3, 
1042/4, 1042/8, 1042/9 vše vedené na LV č. 588 
z  ploch určených pro rodinnou rekreaci na plochy 
smíšené obytné.
2. změna – poz. parc.č. 5709 a 5161/1 zapsané na 
LV č. 414 v současnosti vedená jako plocha zeměděl-
ská na plochu smíšenou obytnou.
3. změna – poz. parc.č. 5154/1 zapsané na LV č. 973 
v současnosti ostatní plocha vedená jako ochranná a 
protierozní na plochu smíšenou obytnou.
4. změna – část poz. parc. 1833/47 (část zahrnutá 
do územní rezervy R1) změnit na plochy smíšené 
obytné.
5. změna – poz. parc. č. 5146/13 a parc. č. 5146/12 
v současné době plochy zemědělské na plochy smí-
šené obytné.
6. změna – doplnění podmínek využití ploch staveb 
pro rodinnou rekreaci (RI).
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.2.3. schvaluje Ladislava Škůrka – starostu 
obce Pastviny, určeným členem zastupitelstva pro 
spolupráci s  pořizovatelem na zpracování návrhu 
zadání změny č. 2 ÚP obce Pastviny.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.2.4. schvaluje pořizovatelem zadání ná-
vrhu změny č. 2 ÚP obce Pastviny Městský úřad 
v Žamberku, Oddělení územního plánování.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.4.2.5. zastupitelstvo schválilo oslovení 
možného zhotovitele zpracování Změny č. 1 Územ-
ního plánu obce Pastviny a Změny č. 2 Územního 
plánu obce Pastviny společnost  SURPMO a.s. IČ: 
45274886, Třída ČSA 219, Hradec Králové s žádostí 
o zaslání cenové nabídky na zpracování.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.1. schválilo návrh střednědobého vý-
hledu rozpočtu obce na období 2020 - 2022
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.2. schválilo upuštění od uplatnění sank-
ce stanovené v odst. X. Smlouvy o dílo č. 2/6/2018 
ze dne 3.7.2018, uplatnitelné za nedodržení termínu 
stanoveného Dodatkem č. 1 ze dne 27.11.2018 této 
smlouvy uzavřené s SB projekt s.r.o., IČ: 27767442.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.3. schvaluje uzavření Dodatku č. 2 ke 
Smlouvě o dílo č. 2/6/2018 ze dne 3.7.2018, uzavře-
né s SB projekt s.r.o., IČ: 27767442.
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hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.4. schválilo prodej a uzavření kupní 
smlouvy na část pozemk. p.č. 1043/16 ostatní plo-
cha o výměře cca 65 m2 v k.ú. Pastviny u Klášterce 
nad Orlicí, zapsané na LV č. 10001, která sousedí 
s parc. č. 1043/27. Cena pozemku byla stanovena ve 
výši 100,-Kč/m2. Pozemek k odprodeji bude vyměřen 
GP na náklady kupujícího, tak aby vedení vodovod-
ního řadu (cca 1 m od živičného povrchu přístupové 
komunikace) zůstalo na pozemku obce. Záměr byl 
schválen zastupitelstvem obce dne 25.6.2019 usne-
sením č. 2019.4.6.3.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.5. schválilo  z á m ě r  prodeje části po-
zemk. p.č. 2309/2 ostatní plocha o výměře cca 42 m2 
v k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí, zapsané na LV 
č. 10001. Cena pozemku byla stanovena ve výši 100,-
Kč/m2. 
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.6. schválilo odkup pozemku na kterém 
se nachází MK 8c parc. č. 896/10 kat. území Pastvi-
ny u Klášterce nad Orlicí o výměře 223 m2 za cenu 
100,-Kč /m2 a uzavření kupní smlouvy s vlastníkem.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.7. schválilo odkup části pozemku na 
kterém se nachází účelová komunikace (UK2) parc. 
č. 1788/67 kat. území Pastviny u Klášterce nad Orli-
cí o výměře cca 30 m2 za cenu 100,-Kč /m2, zpraco-
vání GP a uzavření kupní smlouvy s vlastníkem.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.8. schválilo odkup části pozemku na 
kterém se nachází účelová komunikace navazující na 
MK 8c, parc. č. 2238 kat. území Pastviny u Klášterce 
nad Orlicí o výměře cca 385 m2 za cenu 100,-Kč /m2, 
zpracování GP a uzavření kupní smlouvy s  vlastní-
kem.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.9. schválilo odkup částí pozemkových 
parcel č. 1810/1 o výměře cca 35 m2, 1807 o výměře 
cca 51 m2 a 5155 o výměře cca 49 m2 kat. území Pas-
tviny u Klášterce nad Orlicí, které jsou nezbytné pro 
účely opravy MK 12c zabezpečující přístup k  nové 
zástavbě nad BDPS za cenu 100,-Kč /m2, zpracování 
GP a uzavření kupní smlouvy s vlastníky.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.10. schválilo uzavření Smlouvy o poskyt-
nutí příspěvku svazku obcí „Rozvoj regionu obcí pod 
Zemskou branou“ IČ: 70957291 ve výši 284.474,- 
Kč. Předmětem je dofinancování projektu „Revitali-
zace Turistického informačního centra Pastviny“.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.11. schválilo Smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene pozemkové služebnos-

ti inženýrské sítě č. 1010C19/50 s ČR – Státní po-
zemkový úřad, IČ: 01312774 se sídlem Husinecká 
1024/11a, Praha 3 - Žižkov
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.12. schválilo Smlouvu o smlouvě budou-
cí o zřízení služebnosti č. 953/90/2019 se společnos-
tí Lesy ČR s.p., IČ:42196451 se sídlem Přemyslova 
1106/19, Hradec Králové.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.13. na základě žádosti o prodej pozemku 
zaevidované pod Č.j.: OBPA 302/2019  schválilo 
zastupitelstvo stanovisko, že NENÍ záměrem obce 
odprodat pozemek, parc. č. 1523/5, o výměře 349 
m2, kat. území Pastviny u Klášterce nad Orlicí, ve 
vlastnictví obce.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.14. na základě žádosti o umožnění pří-
stupu k pozemku parc. č. 1018/3 ze dne 17. 7. 2019, 
zastupitelstvo konstatovalo, že přístup na uvedený 
pozemek je současným stavem zabezpečen dosta-
tečně a schválilo stanovisko, že NENÍ záměrem 
obce zřídit věcné břemeno na část pozemku parc. č. 
1018/2 ve vlastnictví obce, za účelem zajištění prů-
chodu a průjezdu na pozemek parc. č. 1018/3, kat. 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 
2019.5.5.15. zastupitelstvo vzalo na vědomí Roz-
počtové opatření č. 3 ze dne 26.6.2019 a Rozpočtové 
opatření č. 4 ze dne 15.8.2019.
2019.5.5.16.  vzalo na vědomí úpravy pozemků a 
návrh vlastníků areálu bývalého kempu AMK Žam-
berk na vybudování prodloužení vodovodního řadu 
podél MK 9c, lokalita Dolní Pastviny. Je navrže-
no vymezení části pozemku pro uložení vodovodu 
(pás cca 1,5 m široký) podél MK 9c s předpokláda-
nou   možností prodloužení do chatové lokality pod 
kempem.
2019.5.5.17.  zastupitelstvo bylo seznámeno s 
rozhodnutím valné hromady Vodovody a kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a.s. ze dne 20.6.2019 – schvále-
ní možnosti nabývání vlastních akcií.
2019.5.5.18. schválilo obnovu části vodovodního 
řadu v  úseku od Wágnerova rybníčku ke hřbitovu 
(cca 120 m délky), včetně zborcené šachty. Finan-
cováno bude z  fondu obnovy vodovodu a kanaliza-
ce obce. Důvodem je mimo špatný technický stav a 
místy nedostatečná hloubka uložení i příprava pro 
připojení  plánované nové zástavby u hřbitova.
hlasování: pro – 1,2,3,5 ,6, proti – 0, omluveni – 4, 7 

Starosta: Ladislav Škůrek
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VÝSTAVA HUB 
Od poloviny září přálo počasí hlavně houbařům, tak-
že pro milovníky krásného počasí to bylo totálně na 
houby. Ale o ty houby tu vlastně šlo především! Tak-
že poslední zářijový víkend, v  kalendáři připadající 
na svátek sv. Václava 28. – 29. září, se po pěti letech 
opět uskutečnila Výstava hub v Pastvinách.
Hub bylo opravdu požehnaně a finálový součet 168 
vystavených druhů, byl opravdu úctyhodný. V takové 
množství jsme ani nedoufali a vzhledem ke krátké 
době trvanlivosti potřebných exponátů je příprava 
velmi náročná. A tak mohu říci, že odborní poradci 
z HK klubu mykologů, Václava Paráček, František 
Pavlík, Josef a Jana Pravcovi měli opravdu plné 
„koše“ práce. 
Moc Vám tímto děkuji, že jste to tak skvěle zvládli.
Oba dva dny probíhala mykologická poradna. Sou-
částí výstavy byla i expozice mysliveckých trofejí a 
exponátů do lesa patřících. Pro nejmenší děti dílnič-
ka, pro starší soutěž, kde ve spolupráci s rodiči sou-
těžily o originální upomínkovou cenu. Případně se 
občerstvovali něčím dobrým na zub. Je libo: „Hlívový 
gulášek a pivečko či domácí koláč a kafíčko.“ Velké 
díky bezpochyby patří Bohunce a Lídě Zvercovým, 
které skvělý servis občerstvení, s úsměvem zajistily. 
Účast byla hojná, nejvíce však překvapilo množství 
dětiček, které obohatily expozici o krásnou stylovou 
výzdobu. 

Děkuji všem, kteří jste svojí účastí akci podpořili. 
Barbora Jurčanová (SC škola Pastviny) 
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Den otevřených dveří v BDPS Pastvinách
Dne 7.10.2019 proběhl den otevřených dveří v byto-
vém domě s pečovatelskou službou v Pastvinách od 
10.00 do 15.00 hod. Přišla jen hrstka lidí, místních i 
z okolí, ale moc jsme si to užili. Přijela paní Štefková 
z Klášterce a tvořili jsme různé výrobky z hlíny. Tímto 
jí moc děkujeme a těšíme se na další spolupráci. 
Děkujeme Všem a někdy příště na viděnou.

Závodní vodácká sezóna už skončila
Dne 28.10.2019 byly poslední závody v  Praze na 
Spartě, kde si naši závodníci vybojovali cenné 
kovy. Sestry Málkovi na K2 2. místo a Tomáš Faltus  
3. místo, ale největší závody byly v červenci v Rači-
cích, mistrovství republiky, kde všech pět závodní-
ků tvrdě vybojovalo titul Mistra republiky, 1. místo, 
ale i jiná cenná místa. Tímto chci všem dětem po-
děkovat za reprezentaci SK Žamberk, školy a obce. 
V Račicích je podpořil i Pepa Dostál, který vybojoval 
2 medaile na olympiádě. Spoustu medailí si přivez-
li i z Černožic, Sezemic a Jablonce, kde si Karolína 
Málková vyjela 4 zlaté, a Nikola Málková 2 zlaté a 2 
stříbrné. Těšíme se na další úspěchy reprezentantů a 
bohatou závodní sezónu 2020.



SOUSEDSKÉ LISTY12

ZAČÁTKY ČESKÉ ORGANIZOVANÉ 
TURISTIKY V ORLICKÝCH HORÁCH

 V letošním roce slavily významné výročí dva odbory Klubu českých turistů působící v Orlických horách. Od-
bor Žamberk funguje rovných 100 let a odbor Rychnov nad Kněžnou dokonce už 130 let. Proto jsem z obsáh-
lé historie na webových stránkách https://kct-rk.mypage.cz vypsal pár řádků ze začátků české organizované 
turistiky v Orlických horách.
Po vzniku Klubu českých turistů roku 1888 byl, jako jeho druhý odbor, schválen KČT Rychnov nad Kněžnou 
ustavený 16. 6. 1889. Zajistil turistické zpřístupnění celé oblasti Orlických hor a působil na vytvoření řady 
dalších odborů KČT. V slavnostním projevu při kladení základního kamene chaty na Šerlichu 14. 9. 1924 
prof. rychnovského gymnázia dr. K. Březina oprávněně uvedl, že jít na tato místa před 40 lety bylo velkým 
činem. Nebyly zde silnice, polní a lesní cesty vedoucí do hor měly místo mostů desítky brodů, nebyly turistické 
mapy, chybělo ubytování. Odbor KČT po často obtížných jednáních s majiteli pozemků vyhledává turistické 
trasy, provádí jejich úpravy a značí je. Náklady byly za Rakousko-Uherska prováděny z členských příspěvků 
a výtěžků turistických akcí nebo darů. Již roku 1893 vyznačil trasy z Rychnova po hřebenu Orlických hor 
až na Vrchmezí. Odbor značí trasy do Říček, Rokytnice, Zdobnice, k pramenům Kněžny, přes Potštejn do 
Brandýsa (1896), dvě trasy z Rychnova do Litic, do Doudleb, do Kostelce. Odbor byl spoluautorem myšlenky 
vybudování chaty na „Vyhlídce“ nad Vamberkem, doporučil pražskému KČST výkup hostince v Kunčině Vsi 
a řídil jeho přestavbu na turisticko-lyžařskou chatu „Kovárna“. Odbor má velkou zásluhu na tom, že se „Stu-
dánka“ v majetku města stala známým a vyhledávaným turistickým střediskem (od roku 1932 měl zde odbor 
svoji klubovnu). Dal též podnět odboru KČST Hradec Králové k výkupu nedostavěného hostince, který byl 
přestavěn na chatu na Adamu u Mladkova. O důležitosti odboru svědčí fakt, že do základů chaty na Suchém 
vrchu byly vloženy pamětní listy budovatele KČT Jablonné n. Orlicí a také Rychnova jako průkopníka orga-
nizované turistiky v celé oblasti.
V roce 1915 byla z bývalého německého hostince vybudována chata Panoráma na Dříši v Deštném v Orlic-
kých horách, první česká turistická chata v oblasti Orlických hor. Ve dvacátých a třicátých letech 20. století 
významně vzrostla aktivita v oblasti budování a zřizování turistických základen formou horských chat, ně-
kterých i s rozhlednami. V letech 1924—1925 vyrostla těsně pod vrcholem Šerlichu perla horských chat v 
Čechách, nazvaná na počest prvního prezidenta republiky Masarykova chata. V období 1925—1927 odbor 
z Jablonného nad Orlicí vybudoval reprezentativní chatu na Suchém vrchu i s kamennou rozhlednou. V roce 
1928 byl otevřen Jiráskův dům jako ubytovna vedle již nedostačující Panorámy. Pak následovala chata na 

Aktuality z Klášterce n. O.:
Vážení spoluobčané nastal podzim, doba sklízení 
úrody, kdy slovo úroda můžeme chápat obecněji, 
nemusí jít pouze o to, co se nám podaří vypěsto-
vat na zahradách a polích. Podzim je také doba, kdy se 
dokončují venkovní práce, vše se uklidňuje a schovává 
pod střechu do tepla domovů. Aktuálně je v obci Kláš-
terec dokončena většina oprav, které byly naplánovány. 
Je dokončena oprava místních komunikací, oprava 
kaple na Čiháku, komínů na bytových domech, věřím, 
že se podaří dokončit i opravu poloviny střechy byto-
vého domu na Lhotce. Na Matyášově kopci již probíhá 
výstavba nových rodinných domů. Obec zde loni vybu-
dovala 21 kompletně zasíťovaných stavebních parcel, 
k  dnešnímu dni je 15 parcel prodáno. Zastupitelstvo 
také po delší době schválilo možnost změny územní-
ho plánu obce, nyní bude zahájeno projednávání této 
změny, bylo podáno 13 žádostí o změnu. S nastávajícím 

podzimem chci také pozvat maminky (tatínky, ba-
bičky) s dětmi do rodinného klubu Domino, kdy 
v příjemném prostředí mohou strávit společný čas. 
Schůzky probíhají v úterý odpoledne, ale čas si mo-

hou zájemci libovolně přizpůsobit svým potřebám. Zvu 
občany i k návštěvě obecní knihovny, starší spoluobčané 
také mohou navštívit klub důchodců. 
Závěrem chci ještě požádat občany, aby byli ohledupl-
ní k  našemu společnému majetku i prostředí, které si 
v obci vytváříme. Mám vždy radost, když se podaří něco 
vylepšit, najdou se i občané, kteří v  tom nezištně po-
máhají, moc si jich vážím a patří jim velké poděkování.  
O to víc mne pak mrzí, když někdo něco zničí. Začíná 
doba topení, dejte prosím pozor na  požáry od topení či 
od teplého popele.
Přeji všem hezké podzimní dny a těším se na viděnou při 
podzimních a předvánočních kulturních akcích.

Lenka Ševčíková, starostka obce
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Čiháku (1931—1932), na Adamu (1936) a další. Na území Orlických hor byly postupně zakládány i dal-
ší odbory Klubu Českých (později Československých) turistů v Novém Městě nad Metují (1893), v Nácho-
dě (1893), v Kostelci nad Orlicí (1895), v Žamberku (1919), Opočně (1921), Vamberku (1923), Potštejně 
(1924), Jabloném n./O. (1924), Solnici (1927), Týništi n./O. (1931) a v Rokytnici v O. h.  (1935). Zvláštní 
místo a postavení zaujímá vzdálenější odbor v Hradci Králové (1895), který sice po třech letech zaniká, ale od 
roku 1911 už aktivně rozvíjí činnost a výrazně ovlivňuje další turistickou práci v rozsahu celé Orlické župy, 
která byla ustavena v roce 1919 na Panoramě. 
U chaty Panorama bezesporu kolébky české turistiky v Orlických horách vybudovali rychnovští turisté pietní 
místo průkopníkům turistiky v Orlických horách, mezi které patří JUDr. Jindřicha Štemberka, Alois Jirásek, 
SI. Kašpar, Čeněk Chyšky, Karel Březina, Josef Pilnáček a další.

Martin Hovad, člen oblastního výboru KČT, oblast Pardubický kraj

Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice ze dne 10. 9. 2019

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Buryška J., Fišer D.
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se
1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta seznámil s programem jednání a požádal o 
hlasování o programu.
1. Kontrola z minula
2. Zpráva o uplatňování územního plánu
3. Výměna oken Chata u koupaliště
4. Dotace na POV na rok 2020

5. Dotace na nákup zásahových obleků od Pardubic-
kého kraje
6. Smlouva na poskytnutí mimořádného členského 
příspěvku s Orlickem
7. Rozpočtové opatření č. 5
8. Různé

Návrh usnesení 01/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 01/09/2019 bylo schváleno.

2. Zpráva o uplatňování územního plánu
Starosta informoval zastupitele obce o informacích 
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ohledně uplatňování územního plánu. MěÚ Žam-
berk prostřednictvím Oddělení územního plánová-
ní zpracoval návrh Zprávy o uplatňování územního 
plánu České Petrovice. Tento návrh byl projednán 
podle §55 stavebního zákona a nebyly uplatněny 
žádné námitky ani připomínky.

Návrh usnesení 02/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje Zprávu o uplatňování územního 
plánu České Petrovice.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 01/09/2019 bylo schváleno.

3. Výměna oken Chata u koupaliště
Starosta předložil zastupitelům nabídku od firmy 
DOMETT, s.r.o. na částku 199 238 Kč bez DPH na 
výměnu oken na Chatě u koupaliště včetně zednic-
kých a dalších prací. 

Návrh usnesení 03/09/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje cenovou nabídku na výměnu 
oken na Chatě u koupaliště od firmy DOMETT, s.r.o. 
v hodnotě 199 238 Kč.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 03/09/2019 bylo schváleno.

4. Dotace z POV na rok 2020
Starosta seznámil zastupitele s  možnostmi čerpání 
dotací z POV v roce 2020. Proběhla diskuze ohledně 
návrhů ze Strategického rozvojového dokumentu – 
program rozvoje obce České Petrovice. Zastupitel-
stvo se rozhodlo žádat o dotaci na modernizaci od-
padového hospodářství a sběrného místa z teletníku 
– na stavební úpravy.
Návrh usnesení 04/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje podání žádosti o dotaci z POV 
na rok 2020 na stavební úpravy při modernizaci od-
padového hospodářství a sběrného místa u teletníku.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 04/09/2019 bylo schváleno.

5. Dotace na zásahové obleky pro hasiče od Par-
dubického kraje
Starosta informoval zastupitele o schválení účelové 
dotace v hodnotě 27 000 Kč na šest zásahových ob-
leků pro hasiče od Pardubického kraje. Dodavatelem 
bude firma ZAHAS s.r.o. Lipník nad Bečvou.

Návrh usnesení 05/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje smlouvu na účelovou dotaci na 
pořízení zásahových oděvů s Pardubickým krajem.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 05/09/2019 bylo schváleno.

6. Smlouva na poskytnutí mimořádného členské-
ho příspěvku s Orlickem
Starosta seznámil zastupitele se změnami na 
programu cyklotras Singletrack Orlicko-Kłodzko. 
Předložil „Smlouvu o poskytnutí mimořádného 
investičního příspěvku č. 001/2019 na Singletrack 
Orlicko-Kłodzko“. Příspěvek činí 6 167 Kč ročně po 
dobu osmi let splatný od roku 2020. 
Návrh usnesení 06/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje zapojení obce České Petrovice 
do spolufinancování projektu „Singletrack Orlicko – 
Kladsko“, jehož vedoucím partnerem je Sdružení obcí 
Orlicko, a schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí 
mimořádných investičních členských příspěvků ve pro-
spěch Sdružení obcí Orlicko na realizaci tohoto pro-
jektu, a to v letech 2020 – 2027 každoročně částku ve 
výši 6 117 Kč formou záloh. Vyúčtování mimořádných 
příspěvků na realizaci projektu „Singletrack Orlicko – 
Kladsko“ provede Sdružení obcí Orlicko nejpozději do 
30. 6. 2028.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 06/09/2019 bylo schváleno.

7. Rozpočtové opatření č. 5
Starosta předložil zastupitelům ke schválení roz-
počtové opatření č. 5, které je přílohou k zápisu. 
Návrh usnesení 07/09/2019: Zastupitelstvo obce Čes-
ké Petrovice schvaluje rozpočtové opatření č. 5.
Hlasování: 9 x 0 x 0
Usnesení 07/09/2019 bylo schváleno.

8. Různé
Starosta seznámil zastupitele s dalšími možnosti na 
zlepšení odpadového hospodářství. Zastupitelstvo 
pověřilo starostu nadále jednat a prověřit splnitel-
nost našich konkrétních požadavků. 
Usnesení 08/09/2019: Zastupitelstvo obce České 
Petrovice bere na vědomí informace ohledně jednání 
vedoucích ke zlepšení odpadového hospodářství v obci.

Starosta informoval zastupitele ohledně oprav míst-
ních komunikací na příští rok z dotačních programů 
Rozvoje regionu obcí pod Zemskou branou. Před-
pokládaný výběr komunikace je od hlavní silnice  
k Voksom.
Usnesení 09/09/2019 Zastupitelstvo obce České Pet-
rovice bere na vědomí informace ohledně oprav míst-
ních komunikací na příští rok z  dotačních programů 
Rozvoje regionu obcí pod Zemskou branou.

Zapsal: Luboš Lux, starosta obce
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Pozvánka na akce 
základní školy
Vážení spoluobčané,přijměte pozvání na blížící se 
akce naší školy: 
Matematickou kavárnu 5. listopadu od 18 hod. ve 
škole, 
Adventní koncert 6. prosince v sokolovně, 
Zpívání pod vánočním stromem 20. prosince před 
hasičárnou. 
Na koncert i zpívání připravujeme Vánoční minijar-
mark, do kterého se můžete zapojit i vy.
O aktuálních akcích se dočtete na školní vývěsce u 
Kovárny a na našich internetových stránkách.

Za ZŠ Klášterec Radim Horňák, 
zsklasterec.cz, facebook.com/zsklasterec

ATLETICKÝ ČTYŘBOJ
V pátek 20. 9. 2019 se čtyři tříčlenná družstva naší 
školy vydala směr Libchavy bojovat o co nejlepší vý-
sledky v „Atletickém čtyřboji vesnických škol“.
Týmové soutěžení probíhalo ve skoku dalekém, hodu 
kriketovým míčkem/starší ve vrhu koulí, běhu na 50 
m/60 m a vytrvalostním běhu v délce 600/800m. 
Snaha žáků přinesla ovoce v podobě třech překrás-
ných 2. míst (družstvo mladších dívek ve složení  
Jitka Kalousová, Natálie Hejkrlíková, Adéla Břízová, 
družstvo mladších chlapců v sestavě Tomáš Kotiza, 
Matěj Škůrek, Matěj Rous, trio starších dívek tvořila 
Eliška Tomanová, Natálie Bednářová, Tereza Sucho-
dolová). Na zlatou týmovou medaili dosáhl Jaroslav 
Janeček, Vojtěch Faltus a Jiří Zlatník. Největší radost 
přineslo vyhlašování celkového umístění jednotli-
vých škol. Že nevíte, jaký stupínek Masarykova ZŠ 
obsadila? Nedalo se jinak… Jirka Zlatník alias Zlaťák 
prý domů žádné stříbro či bronz nevozí!

Za celou „výpravu“ Mgr. Markéta Doubravová
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BĚH ÚDOLÍM ORLICE
V sobotu pršelo jen se lilo, v předchozích dnech po-
časí podobné, hasiči by mohli vyprávět. Ovšem první 
říjnová neděle, den konání Běhu údolím Orlice, jako 
skoro vždy, bez deště, bezvětří a postupně i sluníč-
ko. Dokonce i trať stačila vyschnout na přijatelnou 
úroveň, a tak v 10.00 mohl startér, reprezentant ČR 
v biatlonu Michal Šlezingr, vyslat na trať 31. roční-
ku Běhu údolím Orlice první závodnice. A pak další 
a další, až celkový počet startujících dosáhl čísla 242. 
Včetně 22 minilidiček ve věku 2 – 5 let na jejich trati 

mezi dvěmi fotbalovými brankami.
I letos jsme sledovali hodnotné sportovní výkony 
v  kategoriích předžáků až po muže nad 60 let, na 
tratích od 400 po 9.000 metrů. Dramatický byl závěr 
nejmladších žáků I., kdy se první tři vešli do 2 vteřin, 
o kousíček vyhrála i Gajdošová z  Jeseníku v  mlad-
ších žákyních, dramatické byly také boje o druhé 
místo např. v nejmladších žákyních I. nebo mladších 
žácích. Naopak v  některých kategoriích se vítězilo 
s velkým náskokem, např. v dorostenkách o více než 
2 minuty nebo v ženách o více než 3,5 minuty. Tuto 
kategorií vyhrála ještě juniorka Anna Strouhalová 
z Fenix ski Jeseník, která závodí v krosech i na kole, 
a to nejen v ČR, ale i v zahraničí a jistě o ní ještě hod-
ně uslyšíme. Zajímavý je pohled na výsledky klubů. 
Už nejde jen o souboj Letohradu a Č. Třebové jako 
před několika lety, ale největším sběratelem vítězství 
v jednotlivých kategoriích se letos stal Fenix ski team 
Jeseník a sedmkrát slavily jiné kluby než tyto tři. Ne-
ztratil se ani Sokol Klášterec, který díky Matěji Vaši-
novi, Jirkovi Kristejnovi, Frantovi Hebrovi a Aniččce 
Poslušné mohl slavit „bednu“ hned 4x!!! To jsme 
už dlouho nezažili. 
Závěrem chci poděkovat závodníkům za účast a 
předvedené výkony, pořadatelům za přístup k  prů-
běhu závodu bez jediné vážnější komplikace a všem, 



SOUSEDSKÉ LISTY 17

Jak to vidím já…
Josef Šroler

SPISOVATELÉ A AKADEMIČTÍ MALÍŘI O KLÁŠTERCI.
Budeme-li mít příležitost zalistovat v historii Klášterce desítky let nazpět, čeká nás překvapení. Naše obec 
přitahovala nejen významné osobnosti, jako byl Tomáš Garrigue Masaryk nebo Alois Jirásek, ale i významné 
umělce – spisovatele a malíře. Zdá se, že zejména za první republiky byla přímo magnetem pro svoje jedi-
nečné romantické přírodní scenérie, autentický vesnický život spojený s prací na polích a v lesích a starobylý 
kostel, jehož zvony v podvečer dotvářely atmosféru krásy, klidu a míru. Tehdejší život tolik nespěchal a lidé 
měli k přírodě jakoby blíž - krása krajiny, jedinečnost okamžiku, to vše mohli cítit zcela přirozeně a hluboce. 
Žijeme v jiném století, vlastníme víc věcí a technika nám dává pocit pokroku. Jako bychom však tím spěchem 
ztratili schopnost vnímat krásu kolem nás. Podívejme se tedy na několik ukázek prací umělců, kteří své dojmy 
z Klášterce vtiskli do svých děl.

kdož přispěli k bohaté nabídce občerstvení závodní-
ků i ostatních, diváků, doprovodu, rodičů apod. A ti, 
kteří po závodě zůstali na hřišti, dobře udělali. Viděli 

vítězství našich fotbalistů 5:1. 
3 Více fotografií ze závodu najdete 
     na http://iscarex.cz/pohar/123/fotogalerie. 
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Zdeněk Kalous na Republikovém finále OV
Ve dnech 5. a 6. září se na stadionu VUT v Brně usku-
tečnil desátý ročník Republikového finále Odznaku 
všestrannosti. Z Masarykovy základní školy v Klášter-
ci nad Orlicí se na toto finále podařilo svým vítězstvím 
v  krajském kole nominovat dnes již bývalým žákům 
Veronice Hornové a Zdeňku Kalousovi. Veronika se 
musela bohužel ze zdravotních důvodů omluvit, a tak 
do Brna vyrazil jenom Zdeněk, aby naposledy repre-
zentoval svoji základní školu. 
Letošního finále se zúčastnilo opět více než 600 
žáků ze základních škol z  celé republiky, kteří se 
v  průběhu dvou dnů postupně utkali v  deseti dis-
ciplínách – běhu na 60m, hodu medicinbalem, 
skoku dalekém, shybech na lavičce, přeskoku přes švihadlo, trojskoku, klikách, leh-sedech, hodu míčkem  
a závěrečném běhu na 1000m (nebo volitelně plavání či driblinku). Zároveň si užili spoustu doprovodného 
programu, který zajišťovali partneři celé akce. 
Mezi početnou konkurencí se Zdeněk rozhodně neztratil. Ve své kategorii, za podpory a fandění ma-
minky, se umístil na třetím místě. Ke  skvělému výsledku velice blahopřejeme a věříme, že nejenom  
jeho výsledky a výkony budou inspirací i pro další žáky. Zdendovi přejeme mnoho dalších sportovních, studij-
ních a životních úspěchů.   Za Masarykovu ZŠ Klášterec nad Orlicí Yvona Franková

Začátek školního roku v MŠ

Na začátku září proběhl interaktivní hudební pro-
gram pro děti s panem Jiřím Bílým z Prahy. Začíná 
podzim, a tak jsme se s dětmi dali do vyrábění slu-
nečnic. Také jsme si o nich zpívali říkadlovou melodii 
– ( primární logopedická prevence.) Dále děti praco-
valy s přírodninami, měly možnost vnímat více smy-
sly – čichem, hmatem, zrakem. Poznávaly vlastnosti 
různých materiálů. Vytvořily panáčky Podzimníčky 
– každý z nich byl jiný, vytvořený podle fantazie dětí.

Soňa Řeháková


